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 נושאים לדיון  

 א. פרסום תוכנית שנתית  

 2024לשנת  20ב. אליפות הארץ עד גיל 

 מוקדמות אליפות הארץ לנוערג. 

 2025ד. אליפויות הארץ לנערות לשנת 

 ה. משובים למנהלי מועדונים, מאמנים והורים ופניות לוועדת נוער 

 

  א. פרסום תוכנית שנתית

 פרסום תוכנית שנתית של כלל האירועים הכוללת: תאריכים ומיקום התחרות.   -הצגה הנושא  

 נדרש בשביל זה:  

 ועדת נוער בשיתוף עם הסמנכ"לית המקצועית   -. קביעת מועדים  1

 ועדת נוער בשיתוף עם ועדת מכרזים   - . פרסום מוקדם של המכרזים 2

 

 תחרויות שיש לפרסם בלו"ז השנתי: 

 

 

 אירועים נוספים  מוקדמות  אליפויות הארץ  תחרויות קבוצתיות 

 8עד גיל  ★

 10עד גיל  ★

 12עד גיל  ★

 14עד גיל  ★

 18עד גיל  ★

 6עד גיל אליפות הארץ  ★

אליפויות הארץ לנוער   ★

 8-18גיל 

אליפות הארץ לנוער עד   ★

 20גיל 

אליפות הארץ לנערות   ★

 18 -  8גיל 

מוקדמות מחוז   ★

 צפון, מכרז, דרום  

מוקדמות של   ★

 המגזר הדרוזי 

מוקדמות של   ★

 המגזר הערבי 

אליפויות הארץ   ★

ים  ילבתי ספר יסוד

,  עד ו' , עד ג')

 בנות( 

אליפות הארץ   ★

 ביניים לחטיבות  

אליפות הארץ   ★

 לתיכונים 

מול   - ליגה לנוער  ★

 מנהלת הליגה 

 

 

 

 



 

 הלו"ז יקח בחשבון את התחרויות הבינלאומיות הבאות: 

 

 יש לקחת בחשבון אם אפשר  תחרויות קבוצתיות  תחרויות אישיות 

   12 -   8אליפות העולם לנוער ונערות לגילאי  ★

   18 -14אליפות העולם לנוער ונערות לגילאי  ★

 20אליפות העולם לנערים ונערות עד גיל  ★

 

תחרויות נוספות שיש לקחת בחשבון   ★

 מבחינת אליפות הארץ לנוער ונערות: 

 אליפות אירופה לבוגרים 

 אליפות אירופה לנשים 

  16אולימפיאדה עד גיל  ★

  - )אחת לשנתיים 

 ( 2025מתקיימת ב

אליפות אירופה   ★

ת נוער ונערות  לנבחרו

 18ו 12עד גיל 

אליפות עולם באקטיבי ובליץ לנוער   ★

 18 -  8לגילאי 

אליפות אירופה באקטיבי ובליץ לנוער   ★

 18 -  8לגילאי 

 

 חברי הוועדה: 

 בעד. וממליץ להוסיף גאנט למנהלי תחרויות על פיו הם אמורים לפעול.    -  מתן פולג

בעד. לשים לב שחסרות תחרויות רשמיות )בינלאומיות( עם תאריכים. להוציא לו"ז תאריכים    -  מרסל אפרוימסקי

 מומלצים לאירועים ולאשר מול הסמנכ"לית המקצועית.  

 ר הדרוזי והערבי שונה ולקחת את זה בחשבון איפה שניתן.  בעד. לשים לב שחופשות המועדים במגז  -  ואפי  חיר

בנוסף, מבקש לבחון להגדיל את כמות השחקנים המשתתפים באליפות הארץ לנוער ולבחון תוספת תחרויות  

 רשמיות למגזר. ממליץ לפרסם לו"ז שנתי ולא לחכות למכרזים.  

ם לגשת למכרזים, בעיקרם הסעיף במכרזים  בעד. מעלה את הסוגיה של חוסר מענה מצד המועדוני   -  עודד רוס

הולך מההכנסות לאיגוד וגם ככה מדובר בתחרויות לא רווחיות במיוחד. כמו כן, מסכים שיש דברים שצריך   20%ש

 להוסיף ולשנות במסמך סטנדרטיזציה הקיים באיגוד לקיום תחרויות נוער.  

את   לארח  ו ויציעשיגשו למכרזים כך נייה למועדונים בנושא של פ םאקטיביי ממליץ להיות  -  יו"ר הוועדה יניב ניצן

האליפויות השונות. זו הנראות של השחמט ואינטרס משותף לכולם שהאליפויות יתקיימו בצורה הטובה ביותר.  

 השאיפה היא עד לפני החגים לפרסם לו"ז תחרויות לשנה הקרובה. 

 

 החלטות: 

 מוקדם ככל האפשר. . הוסכם פה אחד שנדרש לו"ז שנתי ולפרסמו 1

 לביצוע: 

 . נדרשת טבלה של כל האירועים הרשמיים וסטטוס של התאריכים )מרסל( 1

 . נדרש לו"ז מומלץ לתחרויות הארציות )עודד( 2

 

 2024לשנת  20ב. אליפות הארץ עד גיל 

 שתי ההחלטות העומדות על הפרק:  - הצגת הנושא 

האם הזכות עוברת להבא    -מד כושר או חצי גמר(    עלה לגמר )על סמך  20. בהינתן שאלוף הארץ עד גיל 1

 אחריו? 

   2025לשנת   20. האם אליפות הארץ הנוכחית משפיעה על הזכאויות לאליפות העולם עד גיל 2

 2025לשנת  20. מה עושים עם אליפות הארץ עד גיל 3

 

 החלטות )פה אחד(: 

הגמר ומדי כושר )בהתאם   י. על סמך העבר, ממלא מקום יהיה מרשימת ממלאי מקום על סמך חצא1



 לרשימות שיפורסמו ע"י ועדת תחרויות(  

 2025לא תקבע זכאויות לשנת   -  2024לשנת   20. אליפות הארץ עד גיל 2

   דיון להמשך  -   20. לגבי אליפות הארץ הבאה עד גיל 3

 

 ג. מוקדמות אליפות הארץ לנוער 

מחוזות   3-סיבובים מחולק ל 6, 50+10של ימים בקצב  3 -הפורמט הנוכחי    - הצגת הנושא )עודד רוס( 

ובנוסף יש מוקדמות למגזר הדרוזי והערבי. יש פער גדול בין כמות המשתתפים בין המחוזות השונים, אבל  

ברוב המקרים השחקנים שאמורים לעלות   - בסך הכל הנוסחה הקיימת נותנת מענה סביר לעולים לגמר 

   לגמר, עולים. 

 

 חברי הוועדה: 

 מספר מועדונים העלו בקשה לבחון "מוקדמות הזדמנות שניה"  -  קימרסל אפרוימס 

מבין את הצורך, אבל יש עם זה בעיה ש"מוקדמות הזדמנות שנייה" התקיימו בפורמט מדולל של   -  עודד רוס

 משתתפים, הרמה שונה.  

   -  מרסל אפרוימסקי

 טגוריה.  מקומות ראשונים מכל ק x - א. אפשר להחליט על פורמט שונה של עליה לגמר 

ב. להחליט שניתן יהיה לעלות לגמר אליפות הארץ לנוער על סמך עדכונים שאחרי המוקדמות )ולא רק לפני  

 המוקדמות כמו היום( 

יהיה שקיפות בנושא    -ג. לאור מקרים מהשנים האחרונות, מבקשת שאם מאפשרים "חריגים" לעליה לגמר   

 ליה לגמר ועל סמך איזה קריטריונים זה יאושר.  ויפורסם באתר האיגוד שניתן להגיש בקשה חריגה לע 

ד. חוקי סופיה במוקדמות אליפות הארץ לנוער גרמו לכמה מקרים אבסורדים )החלטות שיפוט(, האם באמת  

 נדרש? 

   -ואפי חיר   

שחקנים וצופה להכפלה של    100 -  80א. בשנה האחרונה התקיימו מוקדמות של המגזר הדרוזי בו השתתפו בין 

. מדגיש שרוב השחקנים של המגזר משחקים במוקדמות הללו )ולא בצפון(. מבקש  2025וקדמות לשנת הכמות במ

 לבחון הגדלה של כמות העולים מהמוקדמות.  

ג. המוקדמות של המגזר הדרוזי מתקיימים בנפרד למוקדמות של המגזר הערבי שנמצאים בבעיה כי הפריסה של  

 ת לזה מענה.  המועדונים היא רוחבית לכל הארץ וצריך לת 

ד. מבקש שהמוקדמות יתנהלו )מבחינת פורמט התחרות עם גמישות בכמות הימים( באותו סטנדרט בכל  

 המחוזות.  

 היה מסמך ברור של קריטריונים לחריגים.  יצריך ש   -  מתן פולג

מה המשמעות  לגבי שלושת הנושאים: הזדמנות שנייה, אישור חריגים וחוקי סופיה. צריך להבין בפירוט  -  יניב ניצן

 של כל נושא מבחינת פלוסים ומינוסים. נעלה את זה לדיון לפגישה הבאה ונקבל החלטות.  

 

 החלטות )פה אחד( 

 ימים(  2-3על המוקדמות להתקיים באותו פורמט בכל המחוזות, עד כדי גמישות במספר הימים )בין 

 לביצוע: 

ניה" מול המועדונים שהעלו את זה )יניב  . נדרש להבין יותר לעומק את הנושא של "מוקדמות הזדמנות ש1

 ניצן(

 .  נדרש להבין במה זה כרוך עליה על סמך מד כושר בעדכוני מד כושר מאוחרים יותר )יניב ניצן( 2

 לדיון הבא: 

 . להחליט האם צריך לאשר חריגים ועל סמך איזה קריטריונים 1

 . להחליט האם צריך חוקי סופיה במוקדמות אליפות הארץ לנוער  2



 . להחליט האם להוסיף הזדמנות שנייה למוקדמות אליפות הארץ לנוער. 3

 

   18 - 8ד. אליפות הארץ לנערות לגילאי 

. מצד אחד זה אפשר לנערות  23, התקיימו בדצמבר 2024אליפויות הארץ לנערות לשנת  - הצגת הנושא 

לבעיות בשאלת הייצוג והמוכנות    גרמהם עם הנערים באפריל ומצד שני ההקדמה של הגמרים לשחק בגמרי

 של הנערות.  

שואל את חברי הוועדה האם לדעתם יש הצדקה לקיום גמרים בנפרד )חנוכה ופסח(   - יניב ניצן יו"ר הוועדה 

ים במקביל או שיש  או שצריך להחזיר את המתכונת של הגמרים בה הגמרים של הנערים והנערות מתקיימ

   הצעה חלופית נוספת שצריך לשקול. 

 

 חברי הוועדה: 

  - מתן פולג

 עדיין לא גיבשתי דעה בנושא. מתלבט איך נכון לפעול. 

   -מרסל אפרוימסקי  

ועדה כן חלק ממנה )שנה שעברה  וא. צריכה להיות מודעות לכך שקיום גמרים בנפרד זה עוד עלויות למערכת שה

 אלף ש"ח, לא יודעת מה המספרים בפועל( ואי אפשר לחלוטין להתעלם מכך.   15-20דובר על הערכות של 

לשים לב לבעיות: אליפות אירופה לנשים מתקיימת באותם תאריכים שעתיד להתקיים אליפויות    -ב. מבחינת לו"ז  

  18של גיל   הארץ לנוער )ונערות במידה וזה יתקיים בפסח(, לכן יהיה צריך למצוא פתרון לכל הפחות לקטגוריה

נערות. לא ניתן לשלול משחקניות סגל נבחרת ישראל להשתתף באליפות אירופה לנערות ומנגד כמובן את הזכות  

להיאבק על הזכאויות לאליפויות אירופה ועולם. מנגד לשים לב, שהשנה אמורה להתקיים אליפות הארץ לנשים  

ות תתקיים אליפות הארץ לנערות )במידה ויתקיים  בדצמבר ויכול להיווצר מצב שבו מיד אחרי אליפות הארץ לנער

 בחנוכה( ויש עם זה בעיה מקצועית.  

דצמבר( יש יותר תחרויות רשמיות )אליפויות אירופה ועולם( ומנגד פחות פעילות    - ג. חודשי הסתיו )ספטמבר 

הצעירים( לקראת  בשוטף לאור כל אילוצי הלו"ז. על כן זה יכול לפגוע במוכנות של הנערות )במיוחד בגילאים 

 הגמר בחנוכה.  

כמות המשתתפות בגמרים של חנוכה היה גבוה, וגם במבחן התוצאה הנערות הוכיחו שיש   -ד. במבחן התוצאה  

להן נסיבות טובות לשחק בגמרים של הנערים, מצד שני בסופו של דבר מדובר על תחרות אחת בשנה והשאלה  

ת לשחק בה )מודעת ויודעת שיש שחקניות שמאוד רוצות  אם צריך לשנות סדרי עולם על מנת לאפשר לנערו

 לשחק במקביל לנערים(.  

כנראה להחזיר את הגמרים לפסח בתנאי שמוצאים פתרון לנערות שרוצות להשתתף    - בשורה התחתונה מבחינתי 

 באליפות אירופה לנשים.  

   - ואפי חיר 

ההתארגנות של המועדונים מבחינת   א. בעד לערוך את גמר הנערות במקביל לגמר הנערים בפסח. מקל על 

 שהגמרים מתקיימים במקביל. כהסעות וגם תורם לאווירה )פנים מועדונית( 

ב. יש בעיה עם התאריכים של חנוכה מבחינת המגזר. השנה לא שלחנו נציגות וזה ממש חבל כי יש לנו. גם פסח  

 זה לא אידיאלי, אבל חנוכה יוצר בעיה ולא אפשרי. 

 - רוס   ד עוד

 שו המון מאמצים להקדים את הגמרים לחנוכה ולא כל כך בקלות חושב שצריך לוותר על זה.  א. נע

 ב. במבחן התוצאה: היה שיא של משתתפות בחנוכה ותוצאות טובות של הנערות בגמרים של הנערים. 

לקן  נערות שעלו מהמוקדמות לגמרים של הנערים )ח  14שלפני שנתיים היו   -ועדה  וג. לתשומת הלב של חברי ה

אף סיימו בפודיום במוקדמות ( והן לא יכול לקחת חלק בגמרים עם הנערים במידה ולא רצו לוותר על האפשרות  

 "להילחם" על הזכאויות לאליפויות עולם ואירופה. 

נכונה, יש בעיה עם בחירת הנציגים המוקדמת   ההחלטה של הגמרים בחנוכה הייתה -בשורה התחתונה  

 את זה ניתן לפתור על סמך קריטריונים של מד כושר.  לאליפויות עולם ואירופה ו 



אני מתרשם שאין לנו עדיין תמונה מלאה של הנושא. מציע שנערוך עוד בירורים ונגבש מסמך ברור ובו   -  יניב ניצן

 היתרונות והחסרונות בכל החלטה. כמו כן, ננסה לבדוק האם יש פיתרון אפשרי נוסף שעוד לא חשבנו עליו. 

לאור היתרונות והחסרונות. מבקש לדחות את ההחלטה לדיון הבא לאחר שיוצגו באופן    יחלוק בדעת   -  מתן פולג

 מסודר היתרונות והחסרונות.  

 

 הוחלט להמשיך לדון בנושא בדיון הבא של ועדת נוער.  

 לביצוע: 

 עודד  - . להציג מסמך עם נתונים מספריים בדבר כמות המשתתפות 1

 מרסל  -ומינוסים . מסמך המסכם פלוסים 2

 

 

 ה. משובים למנהלי מועדונים, מאמנים והורים ופניות לועדת נוער 

הצעה לנסח טופס משוב ממוקד שיופנה למנהלי מועדונים, מאמנים והורים ובו אפשרות   - הצגת הנושא 

להעלות הצעות לשיפור, רעיונות, וכל נושא אפשרי שרלוונטי לוועדה. כמו כן הוצע שתהיה כתובת אחת  

 פניות לוועדה לנוער ומענה מהוועדה דרך תקשורת במייל מול יו"ר הוועדה. ל

 בעד.  -  מתן פולג 

 בעד.   -  מרסל אפרוימסקי 

 בעד. מבקש למקד את השאלות.   - ואפי חיר 

 בעד.    -   עודד רוס 

 

 החלטות: 

 יפורסם באתר האיגוד פרטי הקשר של יו"ר הועדה לפניות בנושא של ועדת נוער.  

 לביצוע: 

 )כל חברי הועדה יציעו נקודות לבניית המשוב(   - משוב למועדונים, מאמנים והורים בניית 

 

 

 

 

 

 

 

 


